



*(Le français suit)*

## The Impact of the COVID-19 Pandemic/Syndemic on Indigenous Peoples in Canada and the USA

Friday, June 19, 2020, 11:00 am to 2:30 pm EST.

### Program

#### Moderator

- **Dr. Niigaanwewidam James Sinclair**, Associate Professor, Department of Native Studies, University of Manitoba

#### Opening Remarks

- **Welcome – Elder Margaret Lavallee**, Elder in Residence and Aboriginal Cultural Specialist for the Centre for Aboriginal Health Education, Section of First Nations, Metis, and Inuit Health in the Rady College of Medicine, University of Manitoba
- **The Honourable Marc Miller**, Minister of Indigenous Services, M.P. for Ville-Marie—Le Sud-Ouest—Île-des-Sœurs

#### Session 1: How might data better help us understand the unequal effects of COVID-19 and ensure Indigenous capacity, preparedness & resilience?

- Chair: **Dr. Kiera Ladner**, Canada Research Chair in Miyo we'citowin, Indigenous Governance and Digital Sovereignities / Professor, Department of Political Studies, the University of Manitoba
- **Dr. Valerie Gideon**, Senior Assistant Deputy Minister, First Nations and Inuit Health Branch, Indigenous Services Canada
- **Dr. Evan Adams**, M.D., MPH, Deputy Chief Medical Officer of Public Health, Director General's Office of Population and Public Health, First Nation and Inuit Health Branch, Indigenous Services Canada/Government of Canada
- **Bonnie Healy, Chair, Board of Directors**, First Nations Information Governance Centre (FNIGC) / Health Director at the Blackfoot Confederacy



- **Courtney Skye**, Research Fellow, Yellowhead Institute, Ryerson University

## Session 2: How has the community experienced COVID-19?

- Chair: **Dr. Kiera Ladner**, Canada Research Chair in Miyo we'citowin, Indigenous Governance and Digital Sovereignties / Professor, Department of Political Studies, the University of Manitoba
- **The Honourable Senator Kim Pate**, The Senate of Canada
- **Juliette Nicolet**, Policy Director, Ontario Federation of Indian Friendship Centres (OFIFC)
- **Megan Minoka Hill**, Program Director, Harvard Project on American Indian Economic Development / Director, Honoring Nations
- **Dr. Damien Lee**, Assistant Professor, Sociology Department, Ryerson University / Associate Fellow, Yellowhead Institute

## Closing Remarks





## L'impact de la pandémie / syndémie de COVID-19 sur les populations autochtones au Canada et aux États-Unis

Vendredi 19 juin 2020, de 11 h à 14 h 30 (heure de l'Est).

### Programme

#### Modérateur

- **Dr Niigaanwewidam James Sinclair**, Professeur associé, Département d'études autochtones, Université du Manitoba

#### Mots de bienvenue et d'ouverture

- **Bienvenue – l'Aînée Margaret Lavallee**, Aînée en résidence et spécialiste de la culture autochtone au Centre pour l'étude sur la santé autochtone, Section de la santé des Premières nations, des Métis et des Inuits au *Rady College of Medicine*, Université du Manitoba
- **L'honorable Marc Miller**, ministre des Services aux Autochtones, député de Ville-Marie-Le Sud-Ouest-Île-des-Sœurs

#### Plénière 1 : Comment les données pourraient-elles nous aider à mieux comprendre les effets inégaux de la COVID-19 et à garantir la capacité, la préparation et la résilience des Autochtones ?

- Présidente : **Dr Kiera Ladner**, chaire de recherche du Canada Miyo we'citowin, Gouvernance autochtone et souverainetés numériques / Professeure, Département d'études politiques, Université du Manitoba
- **Dre Valerie Gideon**, sous-ministre adjointe principale, Direction générale de la santé des Premières nations et des Inuits, Services aux Autochtones Canada
- **Dr Evan Adams**, M.D, MPH, médecin chef adjoint de la santé publique, Bureau du directeur général de la santé publique et des populations, Direction générale de la santé des Premières nations et des Inuits, Services aux Autochtones Canada/Gouvernement du Canada



SSHRC  
CRSH



- **Bonnie Healy**, présidente du conseil d'administration du Centre de gouvernance de l'information des Premières Nations (CGIPN) / directrice de la santé de la Confédération des Pieds-Noirs
- **Courtney Skye**, Chercheuse, *Yellowhead Institute*, Ryerson University

### Plénière 2 : Comment la communauté fait-elle face à la COVID-19 ?

- Présidente : **Dr Kiera Ladner**, chaire de recherche du Canada Miyo we'citowin, Gouvernance autochtone et souverainetés numériques / Professeure, Département d'études politiques, Université du Manitoba
- **L'honorable sénatrice Kim Pate**, Le Sénat du Canada
- **Juliette Nicolet**, directrice de politique, Fédération des centres d'amitié indiens de l'Ontario (OFIFC)
- **Megan Minoka Hill**, directrice de programme, *Harvard Project on American Indian Economic Development*, directrice, *Honoring Nations*
- **Damien Lee**, professeur adjoint, département de sociologie, Université Ryerson, chercheur associé, Institut Yellowhead

### Mots de clôture



**Canada Research Chairs**

[www.chairs-chaire.gc.ca](http://www.chairs-chaire.gc.ca)